
JEGYZŐKÖNYV

Készült: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán és Szociális
Bizottsága 2023. október 24-én tartott nyilvános ülésérói.

Az ülés helye: Békési Polgármesteri Hivatal kistanácskozó terme
Békés, Petőf u. 2. I. emelet

Iuzazoltan távol: Vidáné Endrődy Ildikó és Csibor Géza bizottsági tag

Jelen vannak: A mellékelt j elenléti ív szerint

Mucsi András bizottsági elnök: Köszöntötte a bizottság ülésén megjelenteket. Megállapította,
hogy a bizottság határozatképes, mivel 7 főből 5 fő jelen van, így a nyilvános ülést megnyitotta.

Táry: Napirendi pontok elfogadása és ajegyzőkönyv hitelesítő megválasztása

Mucsi András bizottsági elnök: Módosító javaslat nem volt, így szavazásra bocsátotta a
meghívóban szereplő napirendi pontokat azzal, hogy a bizottság üléséről készített
jegyzőkönyvet Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag írja alá hitelesítőként.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 5fő

- Megállapította, hogy a bizottság 5 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

105/2023. (X 24.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága a 2023.
október 24. napján tartott ülésének napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:

NAPIRENDI PONTOK:

Nyilvános ülés:

1 . Tájékoztató a Békés Városában működő középiskolák és a Szokolay Sándor Alapfokú
Művészeti Iskola 2022/2023. tanévben végzett munkájáról és a 2023/2024. tanév
elindításáról
Előkészítette. Aléné Kucsera Andrea intézményvezető

Várszegi Eva igazgató
Durkóné Illés Bernadett intézményvezető
Palatinus Pál igazgató
Teleki- Szávai Krisztina tankerületi igazgató
Bagoly László intézményvezető
dr. Tanai Judit jogász



2. A civil szervezetek költségvetési támogatásának rendjéről szóló 4/2015. (II. 04) rendelet
módosítása
Előkészítette: dr. Tanai Judit jogász

3 . A Békési Kistérségi Iritézményfenntartó Társulás társulási megállapodásának
jóváhagyása és tag delegálása a Társulási Tanácsba
Előkészítette: Tárnok Lászlóné jegyző

dr. Tanai Judit jogász

4. Bejelentések

Zárt ülés:

1 . Tájékoztató a Békési középiskolai ösztöndíjasokról
Előkészítette: Nánási Zsolt osztályvezető

Balázs Ildikó ügyintéző, Gazdasági Osztály

2. Kiváló Szociális Munkáért” kitüntetés adományozása
Előkészítette: dr. Tanai Judit jogász

3 . Középiskolai ösztöndíj odaítélése
Eló’készítette: Nánási Zsolt osztályvezető

Balázs Ildikó ügyintéző, Gazdasági Osztály

A bizottság jegyzőkönyv hitelesítőnek Deákné Domonkos Juliarma bizottsági tagot választja
meg

1.napirend tárgya: Tájékoztató a Békés Városában működő középiskolák és a Szokolay
Sándor Alapfokú Művészeti Iskola 2022/2023. tanévben végzett munkájáról és a 2023/2024.
tanév elindításáról

Írásos elberjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdés]) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Köszöntötte dr. Pataki Ágnes gimnázium intézményegység
vezetőt, aki a Szegedi Kis István Református intézményt képviselte. Jelezte, hogy írásban
szóltak az EGYMI-ből, hogy nem tudják képviselni az intézményt, hiszen az előző bizottsági
ülésen teljesítették azt. Kérdezte, hogy van —e bármilyen kiegészítés az anyaghoz?

dr. Pataki Á2nes intézményegység- vezető: Igyekezett részletesen beszámolni, ezért nem
kívánta kiegészíteni az anyagot.
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Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Nagyonjó döntés volt az, hogy amikor a bizottság
úgy döntött, hogy a városban működő általános iskolák, középiskolák illetve az 3voda és
bölcsőde mint intézmény beszámolóit külön időpontban tárgyalja. Így most a középfokú
intézmények munkáját, illetve az alapfokú művészeti iskola előző tanévi munkáját és az Új
tanév előkészítését olvashatták. Terjedelmében ezek olyan mennyiséget jelentenek, hogy egy
újabb gondolat fogalmozódott meg elnök úrban, hogy ki az aki esetleg hozzá is szólhat ehhez
az anyaghoz. A Reményhír intézményt és a művészeti iskolát kapta feladatul, de nagyon nagy
örömmel és érdeklődéssel olvasta intézményegység-vezető asszony beszámolóját. Nagyon jól
kiegészítette az a látogatás sorozat, amit polgármester Úrral az elmúlt egy hónapban
megtehettek. Ezért nagyon hálás és köszönetet mondott, hogy még részletesebben
tájékozódhatnak, illetve betekintést nyerhettek az intézmények életében. A református
intézményben nagyon sok új dolog történt az elmúlt időszakban, de minden intézmény a
köznevelési változásoknak is nagy kihívásoknak van kitéve.
Próbálta súlypontozni azokat az információkat, amelyeket ezek a beszámolók tartalmaztak.
Igazgatóhelyettes asszony anyagából a 49-54.-ig oldalig tartó beszámolórész bilincselte le,
hiszen az eredményeken, számadatokon kívül nagyon szép összegzést fogalmazott meg. Mivel
mindenki olvasta ezt az anyagot, ezért nem szükséges, hogy részletezze azt a bizonyos 9.pontot,
az elvégzett pedagógiai munka értékelését, hiszen ez több oldalon keresztül kiemelte a nagyon
szép és értékes gondolatokat, amiket intézményegység-vezető asszony megfogalmazott. Illetve
a 2023/2024-es tanév indításával kapcsolatos elképzeléseket új osztályok indítását, illetve azok
osztályfőnökeit, létsz4madatait. Tudják, hogy Békéscsaba egy nagyon komoly elszívó erő, de
Békés városában nagyon büszkék lehetnek, hiszen olyan minőségi munka folyik a
középiskoláikban és így a SZKIRG-ben is, amelyre méltán lehet a városvezetés büszke. Azok
a szünetek, amik egy picikét hosszabbak lehetőséget adnak arra, hogy regenerálódjanak a
kollegák. Minden iskolavezetés arra törekszik, hogy az intézményben jó hangulatú munka
folyjék és ebből az anyagból számára is kiderült, hogy egy fantasztikus közösség, egy
nagyszerű tantestület dolgozik az intézményben.
Az új kihívásokhoz nagyon sok erőt és kitartást kíván.
A művészeti iskolával kapcsolatban azt gondolja, hogy nem is kell a városlakosság előtt
bemutatni, hiszen valamennyi olyan városi rendezvényen megjelennek produkcióval, amely
gazdagítja, színesíti a városnak a kulturális életét. A közelmúltban önállósodtak.
Intézményvezető úr nagyon jó kapcsolatot igyekszik ápolni mind a SZKIRG mind a Dr. Hepp
Ferenc Altalános Iskola tantestületével. A Reményhír intézményben önálló művészeti
iskolarész is van. Nagyon szép eredményeik vannak, a növendékeik közül, nagyon sokan
középiskolában tanulnak, Békéscsabán a művészeti szakközépiskolában tovább, illetve
felsőfokú intézménybe is. A korábbi növendékek közül nagyszerű művészek is kikerültek.
A tankerülettel, mint fenntartóval nagyon jó kapcsolatot ápol a művészeti iskola. A fenntartó is
törekszik arra, hogy a hangszerállomány bővülése és a további szakmai munkát segítse,
erősítse. Irt arról is intézményvezető Úr, hogy bizony az épület felújítása az nagyon aktuális
lehet, hiszen a homlokzat és a nyilászárók cseréje azjavításra vár. Próbálnak mindent megtenni
akár alapítványi, fenntartói segítséggel, hogy a jövőben ezen a feladaton is úrrá lehessenek.
Kiváló kapcsolatápolására törekszenek és ezt mindannyian látják. A szakmai változásoknak az
Új kihívásoknak ők is igyekeznek maximálisan megfelelni. A reményhír intézmény
beszámolóját az elmúlt hónapban már áttekinthették és most ebben az anyagban, amit kaptak
igazgató asszonytól érintve van minden intézményegység, így az általános iskolai rész is, illetve
a középiskolai rész. Látja, hogy nincsenek könnyű helyzetben, de ez talán valamennyi városban
működő intézményről elmondhatják, hogy a sajátos nevelésigényű tanulók száma illetve a
hátrányos helyzetű tanulók száma növekszik. Olyan réteget próbálnak a középiskolai
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feladatokkal megcélozni, akik esetleg más intézményben nem tudnának sikerrel tovább haladni.
Békés város önkormányzata valamennyi intézmény segítségére van, akár a beiskolázási
támogatással, akár más pályázati forrásokkal.
Igyekeznek a reményhír intézményt is segíteni, a művészeti iskolai részük szintén külön
érdemes arra, hogy dicsérjék, hiszen valóban egy olyan területet, tudtak előtérbe helyezni, ahol
valóban sikerélmények és nagyon sok pozitív megerősítés érheti a diákokat. A létszám az
stabilizálódott, mind az általános és középiskolában is. Ott is látja a szakmai fejlődést, illetve a
látogatásuk alkalmával igazgató asszony és intézményvezető asszony bemutatta, azokat a
foglalkoztatókat, amelyekben képzőművészeti és egyéb különleges foglalkozások kerülnek
megtartásra. Gratulált ehhez a nehéz munkához és további sok sikert kívánt az intézménynek.

Juhos János bizottsági tag: Szépek a szakmai beszámolók és megköszönte a munkájukat. Nem
szeretné a szakmai tartalmat minősíteni, azonban a borítón levő kép zavarja. Nagyon szívesen
adnának egy képet, nagyon kicsi a felbontása és szétesik.

dr. Tanai Judit jogász: Ezt ő követte el, mert az EGYMI egyben küldte el a beszámolóját,
tehát csak a legelső anyagnak volt címoldala és ezért meg kellett darabolni az anyagokat.

Mucsi András bizottsági elnök: A középiskolák azért fontosak, mert ez az az időszak, ami az
önállóvá válásnak az időszaka. Ha egy érzelmi kötődés kialakul a fiatalokban a település felé,
akkor az ember tényleg haza tud kapcsolódni és ide tud költözni. Mindenképpen nagyon fontos
az, hogy a középiskolák nagyon erősek legyenek és jók legyenek. Ebből a szempontból a
városúak a járásszékhely települési erősítése szempontjából is nagyon fontos az, hogy
figyelemmel kísérjék a középiskoláknak a munkáját. Belülről ismeri a gimnáziumnak a
tevékenységét, a csapatnak öt évig része volt a Gál Ferenc intézménynek és nagy érdeklődéssel
olvasta, az intézmény igyekszik új arculatot elővenni. Látszik az anyagnak a 6. oldalán ki van
gyűjtve, hogy milyen képzéseket indítanak. Nem annyira örömteli, hogy van egyfajta
csökkenés, úgy látja, hogy inkább a stagnálás jellemzi a létszámadatokat. A képzésnek a
színvonala, a diákoknak az élményhez juttatása, a különböző pályázati lehetőségek
kihasználása az maximálisan működik. A tanulóknál oda figyeltek, hogy minél kevesebben
hagyják cl az intézményt tehát azért a mai világban ez sem egy egyszerű dolog. Nagyon magas
színvonalú anyagot kaptak.
A Reményhír intézménnyel kapcsolatban tanácsnok asszonyhoz csatlakozik, vannak gyerekek,
akik kevésbé motiválhatók. A képzésben résztvevő pedagógusoknak a véleménye alapján ők is
megpróbálnak mindent megtenni és végzettséghez juttatják a diákokat. Köszönetet mondott a
Roma Nemzetiségi Önkormányzatnak, akik szintén segítenek abban, hogy a Reményhír
intézménynek a tanulóinak sikeres legyen a munkája minden szempontból.
A zeneiskola is fontos elsősorban a város kulturális életében, kiemelt szerepet tölt be. Nagyon
hálás az EGYMI-nek a tevékenységeiért, reménység szerint a következő hónapokban oda is el
fognak tudni látogatni.

További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, elfogadásra javasolja a
határozatot.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 5fő

- Megállapította, hogy a bizottság 5 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:
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Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

106/2023. (X 24.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az alábbi
határozati javaslat elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Tájékoztató a
Békés Városban működő középiskolák és a Szokolay Sándor Alapfokú Művészeti Iskola
2022/2023. tanévben végzett munkájáról és a 2023/2024. tanév elindításáról” című
előterjesztést, és a tájékoztatókat az előterjesztés melléklete szerinti tartalommal
elfogadja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

2.napirend tárgya: A civil szervezetek költségvetési támogatásának rendjéről szóló 4/2015.
(II. 04) rendelet módosítása

Írásos elberjesztés csatolva ajegyzb7*önyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Kérdezte, hogy van —e bármilyen
kiegészítés az anyaghoz? Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt,
elfogadásra j avasolj a a rendeletet.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma: 5fő

- Megállapította, hogy a bizottság 5 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

107/2023. (X 24.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az
előterjesztés részét képző rendelet-tervezet elfogadásátjavasolja a Képviselő- testületnek.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

3.napirend tárya: A Békési Kistérségi Intézményfenntartó Társulás társulási
megállapodásának jóváhagyása és tag delegálása a Társulási Tanácsba

Írásos elb’terjesztés csatolva ajegyzó’könyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésf) pontja alapján.
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Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Azért esett rá a választás, mert az
előző ciklusban is részt vett ennek a társulásnak a munkájában. Polgármester Úr megkérte, hogy
vegyen részt ebben a munkában.

Kérdezte, hogy van —e bármilyen kiegészítés az anyaghoz? Hozzászólás, kérdés, észrevétel,
módosító javaslat nem volt, elfogadásra javasolja a határozatot.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma. 5 Jő

- Megállapította, hogy a bizottság 5 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsáj’a

108/2023. (X 24.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az alábbi
határozati javaslat elfogadását javasolj a a Képviselő- testületnek.

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint a Békési Kistérségi
Intézményfenntartó Társulás tagönkormányzata

1. a Társulási Megállapodás módosítását a határozat melléklete szerinti tartalommal
jóváhagyja, és felhatalmazza a polgármestert annak aláírására;

2. megválasztja Mucsi Andrást 5630 Békés, Kispince u. 70. szám alatti lakost a
Társulási Tanács delegált tagjának;

3. felkéri a polgármestert, hogy jelen határozatáról a Társulási Tanács Elnökét
haladéktalanul táj ékoztassa.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Bejelentések

Mucsi András bizottsági elnök: Novemberre szervezik az óvodai látogatást, egy csütörtöki
naphoz ragaszkodna, mert abban állapodtak meg.
További napirendi pont, bejelentés nem volt, így a nyilvános ülést befejezettnek nyilvánította.

K.m.f.

Mucsi András
bizottsági elnök

Deákné Domonkos Ji

jkv. hitelesítő
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